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P R O T O K Ó Ł  NR V/2019 

 

 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 28 lutego 2019 r. w Domu Kultury                         

w Kotlinie w godz. od 13oo do 14oo 
 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum.  

        Otwarcia V sesji Rady Gminy dokonał przewodniczący Rady Gminy Czesław Moch. 

witając: Mirosława Paterczyka wójta gminy, Irenę Antczak skarbnika gminy, radnych i  

sołtysów. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził obecność 14 radnych, co 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi kworum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Nieobecny na sesji był radny Gminy Kotlin Zenon Osicki  oraz sekretarz gminy Michał 

Urbaniak. 

Listy obecności: radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią  załączniki do protokołu. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Do porządku obrad, przedstawionego przez przewodniczącego Rady, nie wprowadzono 

żadnych zmian.  

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z IV  sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z 

wykonania uchwał Rady. 

7. Przyjęcie sprawozdania  z realizacji gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych za 2018 rok. 

8. Przyjęcie  raportu z wykonania gminnego programu przeciwdziałania narkomanii i 

efektu jego realizacji w roku 2018. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyborów sołtysów i rad sołeckich. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy na 2019 rok. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia długoterminowej 

pożyczki  z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Poznaniu.  

13. Odpowiedzi na wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady Gminy. 

14. Wolne głosy i wnioski. 

15. Zamknięcie obrad. 
 

 

3. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy. 

     Protokół z IV sesji Rady Gminy wyłożony został do wglądu na posiedzeniach 

stałych komisji Rady w dniu 27 lutego  2019r. oraz przed dzisiejszą sesją.  

Do protokołu nie wniesiono uwag. 

Protokół przyjęty został jednogłośnie 14 głosami „za”.  
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4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radni nie złożyli żadnych interpelacji i zapytań. 

 

5. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie międzysesyjnym. 

      Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym w dniu 4 lutego br. 

przekazał Wójtowi Gminy wnioski zgłoszone przez radnych na sesji i wspólnym 

posiedzeniu komisji oraz  uchwały podjęte na IV sesji Rady Gminy.  

Ponadto poinformował, że uczestniczył:  

− w zebraniach sprawozdawczych jednostek OSP w: Magnuszewicach, 

Wysogotówku, Woli Książęcej, Kotlinie i Sławoszewie, 

− 22 lutego br. w Gminnym Konkursie Wiedzy Pożarniczej w szkole w Woli 

Książęcej, 

− 22 lutego br. w zakończeniu obchodów 100. rocznicy Niepodległości Polski, 

których wspólnie z komitetem organizacyjnym był współorganizatorem. 

 

6. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z 

wykonania uchwał. 

      Wójt poinformował, że wszystkie uchwały podjęte na IV sesji  zostały przekazane 

w dniu 4 lutego  br. do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu, 

Wydziału Kontroli, Pranego i Nadzoru. W tym samym terminie wszystkie uchwały 

wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy i umieszczono na stronie  BIP 

Gminy. Uchwała będąca aktem prawa miejscowego przekazana została w dniu 1 

lutego br.  do ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

Wójt Gminy Kotlin wydał zarządzenia w sprawie: 

− powołania komisji do zaopiniowania ofert złożonych w otwartym konkursie ofert 

na realizację zadania publicznego dotyczącego sportu; 

− udzielenia pracownikowi Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kotlinie 

upoważnienia do prowadzenia postępowania w sprawach związanych z 

przyznaniem Karty Dużej Rodziny; 

− sprostowania błędu pisarskiego; 

− w sprawie zmiany składu osobowego Zespołu Interdyscyplinarnego  

− zmiany składu osobowego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie na terenie Gminy Kotlin; 

− ustalenia stawek czynszu za najem lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 

zasobu Gminy; 

− ustalenia stawek czynszu za najem budynków gospodarczych, stanowiących 

własność Gminy Kotlin, 

− powołania Zespołu ds. przygotowania projektu raportu o stanie Gminy Kotlin. 

 

Ponadto wójt Mirosław Paterczyk poinformował o realizacji następujących zadań: 

1) W dniu 25 lutego br. z Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu wpłynął odpis 

orzeczenia Komisji Odwoławczej, który nie uwzględnił naszego protestu złożonego w 

ogłoszonym konkursie pt. „Przebudowa gminnego boiska sportowego w 

Magnuszewicach wraz  z rozbudową zaplecza o świetlicę oraz nadanie obiektowi 

nowych funkcji społecznych”. 
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2) 20 lutego br. Komisja przetargowa otwarła oferty złożone w prowadzonym 

postepowaniu na dostawę granitowego kruszywa drogowego z przeznaczeniem na 

budowę dróg gminnych w 2019 r. Złożonych zostało 12 ofert. Najtańsza oferta to 

kwota 247.168,50 zł brutto, najdroższa to kwota 452.148 zł brutto. W tej chwili trwa 

badanie i ocena złożonych ofert. 

3) Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Jarocinie po przeprowadzonej 

kontroli w dniu 5 lutego  br. wydał Gminie pozwolenie na użytkowanie  rozbudowanej 

oczyszczalni we Wyszkach. 

4) W dniu wczorajszym do Starostwa Powiatowego w Jarocinie złożony został 

wniosek o dofinansowanie ze środków PEFRON projektu pn. „ Dostosowanie ciągów 

komunikacyjnych do potrzeb osób niepełnosprawnych poprzez przebudowę istniejącej 

klatki schodowej o szyb dźwigu osobowego w Szkole Podstawowej w Kotlinie”. 

Całkowita wartość projektu to kwota 420.582,18 zł brutto , z tego Gmina poniesie 70 

% wartości kosztów brutto tj. 294.407,53 zł, pozostałe 30 % zostanie dofinansowane 

ze środków PEFRON tj. 126.174,65 zł. Termin wykonania do 30 sierpnia 2019 r. 

 

5) Trwają prace nad przygotowaniem ogłoszenia o zamówieniu na realizację zadania 

pn. „Budowa boiska wielofunkcyjnego i bieżni 60 m dla celów szkolnych przy Szkole 

Podstawowej w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie. Całkowity koszt tego zadania 

został ustalony na podstawie kosztorysu inwestorskiego na kwotę  248.525,28 zł 

brutto. Projekt ten otrzymał dofinansowanie w kwocie 158.136,00 zł brutto w ramach 

programu objętego PROW 2014-2020. Termin wykonania tego zadania ustalono na 4 

miesiące od dnia podpisania umowy i przekazania wybranemu wykonawcy placu 

budowy. 

 

6) W dniu 25 lutego poinformowano firmę, która wykonuje roboty przy rozbudowie i 

przebudowie budynku Urzędu Gminy o możliwości wznowienia prac, ponieważ 

wszystkie przez nią wskazane kolizje zostały usunięte. Termin wykonania to 30 

września 2019 r. 

 

7) W dniu dzisiejszym   złożony został wniosek do Urzędu Marszałkowskiego w 

Poznaniu o dofinansowanie projektu pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej we wsiach 

Sławoszew, Parzew gm. Kotlin”. Szacunkowa wartość projektu to kwota 7.409.003,30 

zł brutto, z tego wnioskowana kwota dofinansowania  to 2.161.574,51 zł. 

 

8) 12.02.2019 r. odbyła się rada budowy  dotycząca realizacji zadania pn. „Budowa 

kanalizacji sanitarnej we wsiach Racendów, Wysogotówek gm. Kotlin – etap II 

zadanie nr 3”. Tematem spotkania były skargi rolników (właścicieli gruntów) 

odnośnie uszkodzonej drenarki. Omówione zostały również  sprawy bieżące przy 

realizacji tego zadania. 

 

9) Firma EKOLOGIA z Kalisza wykonawca rozbudowy oczyszczalni ścieków w 

Wyszkach w dniu 25 lutego 2019 r. zgłosiła zakończenie wykonywania robót 

budowlanych na tym obiekcie. Po sprawdzeniu przez inspektorów nadzoru 
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budowlanego wszystkich wymaganych dokumentów, rozpisany zostanie odbiór 

końcowy tego zadania. 

10) Zakupione zostały z funduszu sołeckiego tablice informacyjne dla sołectwa 

Kotlin. Koszt tego zadania to 4.415,70 zł . 

11) Zakupiony został ze środków funduszu sołeckiego przenośny zestaw 

nagłośnieniowy na potrzeby świetlicy wiejskiej w Racendowie za kwotę 1.500 zł. 

 

7. Przyjęcie sprawozdania  z realizacji gminnego programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych za 2018 rok. 

           Sprawozdanie szczegółowo omówione zostało na posiedzeniu wspólnym 

stałych komisji Rady w dniu 27 lutego 2019 r. Rada Gminy  przyjęta sprawozdanie 

bez wnoszenia uwag. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

8. Przyjęcie  raportu z wykonania gminnego programu przeciwdziałania 

narkomanii i efektu jego realizacji w roku 2018. 

     Raport szczegółowo omówiony zostało na wspólnym posiedzeniu stałych komisji 

Rady  w dniu 27 lutego 2019 r. Raport przyjęto  bez uwag. 

Raport stanowi załącznik do protokołu.   

 

 

Przewodniczący Rady poprosił przewodniczący komisji o przedstawienie opinii o 

projekcie uchwały. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 

Bezpieczeństwa Publicznego  i Ochrony Przeciwpożarowej Lucjan Antczak oraz 

Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów  Hieronim 

Adamski  poinformowali, że komisje na posiedzeniu w dniu 27 lutego br. pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwał będące w porządku obrad sesji. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyborów sołtysów i rad sołeckich. 

     Wobec braku uwag i pytań Rada Gminy przystąpiła do głosowania. 

Uchwała nr V/26/2019 w sprawie wyborów sołtysów i rad sołeckich została podjęta 

jednogłośnie, 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy na 2019 rok. 

    Wobec braku uwag i pytań Rada Gminy przystąpiła do głosowania. 

Uchwała nr V/27/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy na 2019 rok 

została podjęta jednogłośnie, 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy. 

     Wobec braku uwag i pytań Rada Gminy przystąpiła do głosowania. 

Uchwała nr V/28/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy została podjęta jednogłośnie, 14 głosami „za”. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 
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12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia długoterminowej 

pożyczki  z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Poznaniu. 

  Wobec braku uwag i pytań Rada Gminy przystąpiła do głosowania. 

Uchwała nr V/29/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia długoterminowej 

pożyczki  z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Poznaniu została podjęta jednogłośnie, 14 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu. 

  

13. Odpowiedzi na wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady Gminy. 

      Wójt najpierw zapoznał wszystkich z odpowiedzią jaka wpłynęła z Referatu 

Komunikacji i Dróg  Starostwa Powiatowego w Jarocinie w sprawie dróg 

powiatowych: „W nawiązaniu do pisma RG 0003.4.2019 z dnia 4.02.2019r. 

zawierającego wnioski radnych, Referat Komunikacji i Dróg Starostwa Powiatowego 

w Jarocinie informuje:  

- naprawa barier łańcuchowych na odcinku od kościoła w Sławoszewie w kierunku 

szkoły zostanie uwzględniona w planie prac związanych z bieżącym utrzymaniem dróg 

w roku 2019, 

- drzewo rosnące przy posesji nr 15 w Sławoszewie będzie ujęte w najbliższym planie 

wycinki drzew na terenie gminy Kotlin, 

- naprawa oznakowania przy drodze powiatowej w Twardowie zostanie zrealizowana 

niezwłocznie po wyłonieniu wykonawcy na utrzymanie oznakowania pionowego na 

terenie całego powiatu, 

- wycinka krzewów przydrożnych jest planowana na okres jesienny br.” 

Następnie wójt Mirosław Paterczyk udzielił odpowiedzi na wnioski złożone przez 

radnych w sprawach gminnych: 

− prace remontowe przy ulicy Moniuszki rozpoczną się w możliwie szybkim 

terminie, w sprzyjających warunkach pogodowych; 

− wywóz odpadów na Jagiełce odbywa się zgodnie z udzielonym zezwoleniem. 

Miejsce składowania jest  monitorowane przez pracownika urzędu dwa raz w 

miesiącu; 

− w celu  wyeliminowania problemu zanieczyszczeń pozostawianych przez psy 

zostały zakupione pojemniki na psie odchody oraz zakupione tabliczki z nazwą 

„Posprzątaj po swoim psie” i  umieszczone na placach zabaw i siłowniach 

zewnętrznych w Kotlinie; 

− w sprawie przełożenia lampy oświetlenia ulicznego w Sławoszewie zostało 

wysłane pismo do Spółki Oświetlenie Uliczne i Drogowe w Kaliszu i 

oczekujemy za odpowiedzią, 

− wycinka krzaków przy drogach gminnych   z Kotlina do Twardów została 

zakończona; 

− Gmina nie będzie składać  aplikacji  do konkursu pn. „Pięknieje wielkopolska 

wieś” ponieważ wymagałoby to aktualizacji planów na sołectwach 

Ponadto wójt poinformował, że na złożone pisemne interpelacje radnego Mirosława 

Twardowskiego została udzielona odpowiedź pisemna. 

 

14. Wolne głosy i wnioski. 

Wnioski i zapytania zostały wniesione: 
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     Przewodniczący Rady Czesław Moch zapytał, czy z tytułu znajdującego się 

wysypiska na Jagiełce w Wyszkach  Gmina ma jakieś profity ? 

Wójt odpowiedział, że Gmina z tego tytułu nie ma żadnych korzyści. 

Ponadto przewodniczący Rady złożył wnioski o: 

− przycięcie drzew za byłym stawem, przy starej szkole w kierunku ulicy M. 

Skłodowskiej-Curie; 

− wycięcie usychającego drzewa przy ul. Rymarkiewicza w Kotlinie 

rosnącego za byłym stawem w kierunku drogi krajowej; 

− naprawienie chodnika przy ul. Rymarkiewicza w Kotlinie.  

Poza tym poinformował, że miał przyjemność wysłuchania, przed sesją, 

mieszkańca Woli Książęcej. Rozgoryczony mieszkaniec zgłosił, że od wielu lat 

walczy o wybudowanie drogi powiatowej Wola Książęca – Hilarów.  

     Wójt Mirosław Paterczyk poinformował, że 21 marca br. o godz. 11.00 przy 

Szkole Podstawowej w Magnuszewicach odbędzie się piknik, na który serdecznie 

zaprasza wszystkich radny.  

     Wiceprzewodnicząca Rady Beata Skowrońska  podziękowała wójtowi za 

udzieloną pomoc pogorzelcom w Sławoszewie.  Ponadto złożyła wnioski: 

− o zamontowanie pachołków przy świetlicy wiejskiej w Sławoszewie ze 

względu na rozjeżdżany chodnik przez ciężarowe samochody; 

− naprawienie uliczki na placu zabaw w Sławoszewie; 

− o przycięcie drzew na tzw. „Rynku” w Sławoszewie. 

 Radna Marta Hudak wnioskowała o: 

− utworzenie funduszu gminnego dla dzieci i młodzieży; 

− utwardzenie pobocza drogi powiatowej Kotlin – Racendów, na łuku drogi 

za skrzyżowaniem do Sławoszewa (Nowa Wieś). Radna zaznaczyła, że 

wysypanie piasku nic nie dało; 

− wyrównanie pobocza przy drodze gminnej w Racendowie (pod górkę w 

stronę  sklepu). 

Ponadto radna zapytała o termin remontu drogi gminnej w stronę lasu w 

Racendowie? 

Wójt odpowiedział, że ten odcinek drogi jest w planie budżetu i po podpisaniu 

stosowniej umowy prace ruszą. 

Radny Zbigniew Orpel wnioskował o: 

− o wycięcie 4  topoli przy stodołach w Magnuszewicach; 

− zamontowanie szyby na przystanku autobusowym w Magnuszewicach. 

Radna Dominika Kwiecińska wnioskowała o : 

− posprzątanie śmieci na poboczu drogi powiatowej w Twardowie, na 

odcinku od cmentarza   w stronę drogi krajowej; 

− uzupełnienie pobocza drogi powiatowej w Twardowie naprzeciw posesji nr 

6. 

Radny Grzegorz Warmuz złożył wniosek o zamontowanie szyby na przystanku 

autobusowym w Wilczy. 

Sołtys Barbara Padrok wnioskowała  o: 

− naprawienie dużej wyrwy w  pobocza drogi powiatowej w Twardowie w 

kierunku Kotlina (zlokalizowana blisko skrzyżowania z drogą pow. 

Racendów – Kotlin),  
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− wyprostowanie znaków drogowych: jeden  przy drodze powiatowej w 

Twardowie w kierunku Kotlina, przy ww. wyrwie a drugi znak przy drodze 

powiatowej Kotlin – Racendów przy posesji nr 38 w Twardowie (Bączew).   

Radny Lucjan Antczak złożył wniosek o utwardzenie terenu – wysepki -  przy 

drodze gminnej w Kotlinie,  ul. J.J. Śniadeckich  (skręt do sklepu „Groszek”). 

     Radny Powiatu Jarocińskiego Janusz Barański mówił, że w sprawie drogi 

Hilarów – Wola Książęca jest duży problem emocjonalny. Od jakiego czasu 

spotyka się z tym mieszkańcem Woli Książęcej i stara się spokojnie załatwić 

sprawę. W marcu radni powiatowi będą objeżdżać drogi powiatowe gminy Żerków 

i Kotlin, i będzie okazja przyjrzeć się tej drodze w Woli Książęcej. Ponadto radny 

powiatowy zaprosił wszystkich w marcu na otwarcie kina w Domu Kultury w 

Kotlinie. Otwarcie kina będzie przebiegało w 4 turach: 29 marca jest 

zarezerwowany dla radnych, 30 i 31 marca dla mieszkańców i 1 kwietnia dla 

dzieci i młodzieży. Kino będzie kolejną sekcja przy Domu Kultury i będzie działać 

weekendowo, raz w miesiącu, czasami co drugi miesiąc. 

     Przewodniczący Rady Czesław Moch przedstawił zasady wnoszenia 

interpelacji przez radnych. Informował między innymi, że w świetle 

obowiązujących przepisów interpelacje i zapytania radni mogą zgłaszać tylko 

pisemnie do przewodniczącego rady. Wójt w terminie 14 dni jest zobowiązany do 

udzielenia odpowiedzi na piśmie. Przewodniczący zakomunikował, że w 

przypadku gdy nie wpłyną pisemne interpelacje i zapytania radnych,  od przyszłej 

sesji, w tym punkcie porządku obrad będzie informował, że nie zostały złożone 

interpelacje i zapytania radnych. 

 

15. Zamknięcie obrad. 

Dziękując za udział, Przewodniczący Rady zamknął V sesję Rady Gminy Kotlin. 

 

 

Protokółowała: Wanda Margiela 

 Przewodniczący Rady 

  /-/ Czesław Moch 

 

 
 


